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1 Vaststelling agenda 

De voorzitter opent de vergadering om 18.18 uur en heet de aanwezigen 

welkom. De agenda wordt overeenkomstig het voorstel vastgesteld.  

 

2 Verslagen vorige vergadering 
Het verslag van de presidiumvergadering van 15 september 2014 wordt 
vastgesteld na wijziging van hetgeen vermeld staat bij de rondvraag onder c, 
in: “Dhr. Van Hattem vraagt om voldoende ruimte voor PS-leden bij de 
zelfscankassa’s in het bedrijfsrestaurant tijdens de komende PS-vergaderingen.” 
Het verslag van de vergadering Presidium-Directie, alsmede het verslag van het 
gesloten deel van de vergadering (beiden van 15 september 2014) worden 
ongewijzigd vastgesteld.  
Het verslag van het informele deel van de vergadering van 15 september 2014 
wordt eveneens vastgesteld, na wijziging van de volgende zinnen:  

 “Voorts is hij van mening dat het goed is de schriftelijke verslaglegging 
in stand te houden en de videoverslaglegging niet in de plaats daarvan 
te laten komen.” en 

 “ Dhr. Van Hattem laat aantekenen bezwaar te hebben tegen 

besluitvorming in een informele vergadering.”  
 

3 Agenda Provinciale Staten 

Dhr. Smeulders vraagt of de planning van de agenda reëel is. De voorzitter 

antwoordt dat behandeling in één dag mogelijk moet zijn.  
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4 Ter kennisname: 

a.  Memo relatiegeschenken wordt voor kennisgeving aangenomen. De heer 

Van Hattem wil aanvullend weten, hoe wordt vastgelegd voor wie een 

geschenk is. De griffier geeft aan, dat aan de Directie zal worden 

gevraagd onder meer Dienstenplein op de hoogte te brengen van deze 

memo en ervoor te zorgen, dat een en ander wordt uitgewerkt zodat 

dienovereenkomstig gehandeld kan worden. Dhr. Van Hattem geeft aan 

dat blijkens de Regeling een relatiegeschenk namens de fractie kan 

worden gegeven. In de Nota zou dit duidelijker moeten worden verwoord. 

Zal de accountant bij zijn controles voldoende acht slaan op de Regeling? 

De griffier antwoordt dat zij op dit punt zal schakelen met de accountant. 

Mw. Kerkhof en de heer Mondriaan plaatsen vraagtekens bij het nut van 

bespreking van dergelijke onderwerpen door de Staten.  

b. Memo Presentatie gegevens 1e halfjaar 2014 declaratieregister 

bestuurskosten Provinciale Staten: (in afweizgheid van mw. Kerkhof) de 

heer Van Hattem stelt dat het standpunt van zijn fractie is dat als er sprake 

is van een vergaande overschrijding van de regels, er dient te worden 

terugbetaald. Eén van de fractieleden van de PVV heeft in dit kader ook 

vrijwillig terugbetaald. De vraag is: wordt er ook echt gehandhaafd? De 

voorzitter geeft aan dat de regel dat er zowel voor binnenland als voor 

buitenland maximaal € 600,-- mag worden gespendeerd, wordt 

gehandhaafd. Dhr. Mondriaan stelt dat je soms ongemerkt verbruikt. Hij 

vraagt samen met de heer Van der Wel naar de voorwaarden van het 

telecomcontract. De griffier geeft aan dat de ‘comply or explain’-regeling 

goed wordt toegepast. 

De leden van het presidium constateren dat de overschrijding kan worden 

geaccepteerd omdat deze is uitgelegd.  

De heer Van Hattem geeft aan dat hem in de stukken het verblijf in 

Montenegro van een Statenlid nog is opgevallen. Het verbaast spreker dat 

er werkbezoeken zijn waar andere Statenleden niets van weten. Mw. 

Spierings informeert of er voor de toekomst een oplossing voorhanden is. 

De griffier antwoordt dat dit reeds wordt onderzocht. De heer Van Hattem 

geeft aan dat er nog onduidelijkheid is over de abonnementsvorm. De 

griffier zegt toe dat er in de dagmail nogmaals aandacht aan 

kostenbeperkingsmogelijkheden zal worden besteed. De voorzitter 

concludeert dat de overschrijding wordt geaccepteerd en de Memo 

derhalve voor kennisgeving is aangenomen.  

c. Memo Transitiekosten griffie t.b.v. ondersteuning PS: wordt voor 

kennisgeving aangenomen. Mw. Kerkhof merkt op dat zij daarbij rekent 

op een goede verantwoording achteraf. De heer Van Hattem onderstreept 

nog dat hij akkoord is met inachtneming van zijn opmerkingen in de vorige 

vergadering betreffende dit onderwerp.  

d. Memo bemensing commissie Integriteit: wordt voor kennisgeving 

aangenomen. Mw. Kerkhof merkt nog dat men kan zorgen voor 

vervanging door een fractiegenoot. Daarmee is er geen sprake van 
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onbalans in vertegenwoordiging in het plaatsvervangend lidmaatschap 

van de commissie.  

 

5 Projectplan verkiezingen PS 18 maart 2015 

De voorzitter geeft aan dat dit plan voortvloeit uit een eerder presidiumbesluit 

van 17 februari 2014 waarbij de griffie is verzocht een projectplan uit te 

werken en daarbij voorstellen te doen voor aanvullende activiteiten met een 

groot bereik en specifiek gericht op jongeren.  

Het presidium geeft aan geen behoefte te hebben aan de aanvullende 

samenwerking met Omroep Brabant.  

Mw. Kerkhof vraagt aandacht voor de kosten. Deze mogen niet veel afwijken 

van de kosten in 2011. Ook verzoekt ze in de kernboodschap te benadrukken 

dat er tevens waterschapsverkiezingen zijn. Het is van belang samen met de 

waterschappen te (blijven) kijken naar mogelijkheden om samen op te trekken. 

De relatie met de Eerste Kamer hoeft minder prominent in beeld, wel moet goed 

uitgelegd worden dat PS later de Eerste Kamer kiezen.  

Mw. Spierings en mw. Kerkhof vragen zich af in hoeverre een brief bij 

jongeren aansluit en geven de suggestie mee een You-Tube-filmpje te maken. 

Dhr. Van Gruijthuijsen is van oordeel dat een brief wel een gegarandeerd 

groot bereik heeft. Mw. Kerkhof vraagt aandacht voor de relatie met hetgeen 

het ministerie BZK in haar campagne specifiek voor jongeren doet. Dhr. 

Mondriaan geeft als suggestie mee Bekende Brabanders te betrekken in de 

benadering van jongeren. Dhr. Van der Wel vraagt ‘Natuur’ mee te nemen in 
de opsomming van de kerntaken. Verder vraagt hij de griffie een rol te spelen 

in de afstemming van deelname aan verschillende debatten. De voorzitter 

oordeelt dat dit een taak van de fractie-ondersteuning is. De overige 

aanwezigen beamen dit.  

Dhr. Smeulders is akkoord met het voorstel en spreekt zijn waardering voor het 

voorstel uit. Dhr. Van Gruijthuijsen is akkoord met het voorstel. 

De voorzitter concludeert dat er brede steun voor het projectplan is en dat het 

presidium instemt met de realisatie van de voorgestelde activiteiten en 

bijbehorende kosten, met uitzondering van de aanvullende samenwerking met 

Omroep Brabant. 

 

6 Proces herbenoeming commissaris van de Koning  

De voorzitter stelt vast dat er geen vragen zijn over het proces. Zij geeft 

vervolgens aan dat de data voor de vertrouwenscommissie die in de bijlage bij 

dit agendapunt zijn genoemd zeer belangrijk zijn; de planning luistert nauw. De 

leden van de vertrouwenscommissie moeten dan ook op deze data 

beschikbaar zijn. Voorgesteld wordt de vertrouwenscommissie samen te stellen 

uit vijf leden, namelijk drie leden uit de coalitie en twee leden uit de oppositie, 

ondersteund door twee leden met uitsluitend adviserende bevoegdheden: één 

lid van Gedeputeerde Staten en de algemeen directeur.  

Mw. Spierings laat weten dat er sprake is van een druk schema en persoonlijk 

niet beschikbaar te zijn. Fractiegenoot mw. Klitsie kan wellicht wel. De heer 

Mondriaan vraagt waarom er per se drie leden uit de coalitie moeten zijn. De 
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heer Van Hattem stelt dat er ook andere modaliteiten denkbaar zijn. Zes leden 

in de vertrouwenscommissie met de doorslaggevende stem voor de voorzitter is 

zo’n modaliteit. Alle fractievoorzitters moeten ruimte hebben. Mw. Kerkhof stelt 

dat de algemeen directeur pas kort in dienst is. Spreekster steunt het voorstel 

van de voorzitter. 

De voorzitter benadrukt dat het van groot belang is het data-schema te kunnen 

volgen. Bovendien is het van belang efficiënt te vergaderen. Daarom is 

gekozen voor een commissie van vijf leden. De heer Smeulders brengt naar 

voren iemand uit zijn fractie te zullen vragen. Daarop stelt mw. Kerkhof eraan 

te hechten deelnemen. De voorzitter vraagt de oppositie overleg te voeren over 

de afvaardiging van twee fractievoorzitters namens de oppositie en daarover 

deze week uitsluitsel te geven.  

De griffier brengt tot slot naar voren dat de concept-Verordening 14 november 

2014 in PS aan de orde komt.  

 

7 Rondvraag 

Mw. Spierings vraagt om een strakkere orde tijdens de PS-vergadering. De 

mensen op de publieke tribune hebben bij haar aangegeven het rumoer in de 

vergaderzaal als weinig respectvol naar de sprekers te hebben ervaren. 

 

De heer Van Hattem is van mening dat de kwaliteit die het nieuwe 

camerasysteem brengt beduidend minder is dan voorheen. De griffier meldt dat 

met dit nieuwe systeem nu voor het eerst gewerkt is. Met betrekking tot de 

perfomance is een aantal zaken opgevallen en dit is besproken met de 

leverancier. De leverancier heeft toegezegd op de aangegeven punten 

verbeteringen te zullen doorvoeren en deze vóór 31 oktober 2014 te 

realiseren. Een verbetering is de automatische cameravoering. Voorheen waren 

daarvoor twee regisseurs nodig. Mw. Kerkhof geeft complimenten voor het feit 

dat er bij sprekers de naam en logo in beeld zijn. De voorzitter sluit de 

vergadering om 19.01 uur. 

 

Volgende vergaderingen: 
Maandag 24 november, reguliere vergadering (18.00-19.00 uur) 
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